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Innkalling til styremøte i Cultiva 

 
Dato:   4. mai 2023 
Tid:   Kl. 10:00 – 14:00  
Sted:   Oppmøte Skippergata 24B   
 
 
Styremøtet begynner med befaring på Kraftverk i Skippergata 24b.  
Thomas Helgesen fra Sweco deltar på befaringen. 
Martin Revheim deltar på befaring og under sak 12/23   
Jan Erik Tønnessen deltar under sak 11/23 og 12/23 
 
  
 
Saksliste: 
 
1. Godkjenning av saksliste og gjennomgang av habilitet 

 
2. Beslutningssaker 
11/23 Status kapitalforvaltning          
12/23 Kraftverk (delvis u.off)        
13/23 Digitalt innspillingsrom (u.off) 
14/23 Kunnskapsgrunnlag nordiske stiftelser 
    
  
3. Diskusjonssak 
15/23 Museumsbygg i Nodeviga         
  
 
4. Orienteringssaker 
17/23 Møter og henvendelser        
19/23 Diverse orienteringer fra administrasjonen  
     
   
5. Oppsummering 
910/23 Eventuelt 
 
       
 
 

Med vennlig hilsen 
 
Kjersti Løken Stavrum (sign.) 
Styreleder     

Kirsti Mathiesen Hjemdahl (sign.)  
 Daglig leder 

 
 
Til Styret i Cultiva  
 

Kristiansand, 27. april 2022 
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Dato: 27. april 2023 
Saksnummer: 11/23 
Til: Styret 
Møtedato: 4. mai 2023 
Saksbehandler: Jan Erik Tønnessen 

 

 
 
 
Status Kapitalforvaltning 31.03.23 
 
 
Cultivas nominelle avkastning hittil i år er NOK 150 millioner (6,8%). Totalverdien av 
porteføljen er NOK 2 347 millioner.         
  
Bufferkapitalen på NOK 431 millioner, noe som tilsvarer 18% av porteføljen. Aksjeandelen er 
61%.          
          
Mars måned var en positiv måned hvor våre aksjer steg 2,7% og renteporteføljen steg 0,9%.
          
Markedene var, og er, fortsatt nervøse og vi observerer relativt store svingninger innad i 
måleperiodene.           
          
Administrasjonen forventer fortsatt store svingninger i tiden som kommer. Vi vurderer fortsatt 
oppsiden til å være større enn nedsiden innenfor obligasjonsmarkedet . For aksjer er vi mer 
usikre, særlig etter at året har løftet MSCI World med ca 15%.     
             
Avkastningen hittil i år er for øvrig identisk med indeksavkastningen.    
     
Det kan også nevnes at investeringer på til sammen NOK 30 mill ble solgt tidlig i mars måned. 
Årsaken var oppkapitalisering av Skippergata 24B AS med NOK 25 mill. Beløpet ligger foreløpig 
som Bankinnskudd i vår porteføljeoversikt.       
   
 
 
 
 
 
 
        
    
 
Forslag til vedtak: 
 
Styret tar status kapitalforvaltning til orientering. 
 
 
Kirsti Mathiesen Hjemdahl 
Daglig leder 
 
Trykte vedlegg: Kapitalforvaltningsrapport per 31.03.2023 













 





















 

Dato: 27. april 2023  
Saksnummer: 13/23  
Til: Styret  
Møtedato: 4. mai 2023  
Saksbehandler: Kirsti Mathiesen Hjemdahl  

 
 
 

 

 

 

 

Nordisk stiftelseskonferanse 
 
Cultiva-styret innvilget sist styremøte 200 000 til konferansen, som vil gå til arrangementskostnader 
for den Nordiske stiftelseskonferansen. Det inngår som et spleiselag med de andre regionale 
stiftelsene. 

Administrasjonen ønsker også å søke om kr 100 000 for å få opp et kunnskapsgrunnlag til 
konferansen, om hvordan nordiske stiftelser arbeider med partnerskap. Dette vil også være et 
spleiselag, hvor vi ønsker å engasjere en ekstern aktør til å gjøre en survey samt evt. utdypende 
intervju med utvalgte.  

Vi tror at det er mye å lære ved å få en slik oversikt, samtidig som det vil være en programpost på 
konferansen som vil gi aktualitet til konferansen og utnytte muligheten når mange er samlet til å 
sette agenda.   

Fra sist konferanse i København har følgende intervju med en av arrangørene, Jesper Nygård fra 
RealDania, blitt publisert i ettertid. Vi ser at det å få inn materialet som dette i forkant av 
konferansen, vil kunne fungere som avsats for diskusjon og felles kunnskapsbygging: Jesper Nygård 
on finding a common ground for philanthropy in the Nordics - Alliance magazine.  

Forslag til vedtak:  

1) Styret bevilger inntil kr 100 000 til kunnskapsinnhenting til den Nordiske 
stiftelseskonferansen.  

2) Bevilgningen finansieres fra avsetningen til ‘Møter og nettverk’. 

  

 



Delvis u.off,  
jfr. offl. § 13 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Museumsbygg i Nodeviga 
 
I ekstraordinært styremøte 20. august 2021 behandlet styret søknad fra Vest-Agder museet 
om bevilgning til nytt museumsbygg i Kristiansand (sak 44/21). Det ble fattet følgende 
vedtak i saken:  
 

1) Som en ekstraordinær gave til Kristiansand, ønsker Cultiva å bidra med 45 
millioner kroner til Vest-Agder Museets (VAM) nye museumsbygg «Navet». Cultiva vil 
i tillegg matche eventuelle gaver til museumsbygget fra ikke-offentlige kilder innenfor 
en ramme på 15 millioner kroner. 
 
2) Bevilgningene er betinget av at prosjektet er fullfinansiert i henhold til søknaden 
fra VAM. 
 
3) Cultiva forutsetter at Vest-Agder Museet viderefører de uttalte ambisjonene om å 
lage et bærekraftig bygg, og både utforsker og utnytter digitale muligheter i museets 
aktiviteter.   
 
4) Cultiva utfordrer Vest-Agder Museet til å inkludere et levekårsfokus i de nye 
utstillingene og formidlingsarbeidet for å sikre at nye brukergrupper, særlig barn og 
unge i sårbare grupper, tar museets tilbud i bruk.  
 
5) Administrasjonen gis fullmakt til å utarbeide samarbeidsavtale for prosjektet. 

 
Årsaken til at styret gjennomførte ekstraordinært styremøte for å behandle søknaden fra 
Vest-Agder Museet, var at museet var blitt prioritert i Museumsmeldingen som kom våren 
2021. De øynet mulighet for at museumsbygget «Navet» ville kunne komme på årets 
statsbudsjett. Dette ville forutsette at lokal finansiering var på plass.  
 
I finansieringsmodellen for nytt museumsbygg for Vest-Agder museet på Odderøya er det 
lagt til grunn lokal finansiering på kr 119 millioner.  

- Cultiva    kr 60 millioner 
- Andre private   kr 15 millioner 
- Kristiansand kommune kr 44 millioner 

 
Museumsbygget på Odderøya har ikke kommet på statsbudsjettet verken i 2022 eller i 2023. 
Administrasjonen i Cultiva har derfor begynt å forberede museet på at hvis ikke det heller 
blir prioritert på statsbudsjettet for 2024, vil betingelsene i punkt 2 tre i kraft.  
 
 

Dato: 2727. april 2023 
Saksnummer: 44/21 
Til: Styret 
Møtedato: 4. mai 2021 
Saksbehandler: Kirsti Mathiesen Hjemdahl 

 

 



Status for finansiering 
 
Full oppdatert status på arbeidet med finansieringen ligger vedlagt. Hovedpunktene er:   
 

• Museet har mottatt tilskudd på kr 2,5 millioner fra Sparebankstiftelsen SR-bank.   
 

• Når det gjelder statlig finansiering, er signalene at lokal og regional finansiering må 
være på plass før staten kommer med sitt bidrag. Med Cultivas vedtak i august 2021 
og Kristiansand kommunes vedtak i desember samme år var dette kravet innfridd. 
Kommunens vedtak kom imidlertid etter at statsbudsjettet for 2022 var lagt frem. 
 

• Museet har innen fristen 1. januar 2023 sendt fornyet søknad til Kulturdepartementet 
om investeringstilskudd til nytt museumsbygg.   
 

• Signaler knyttet til tilskudd: Bremsene er ikke like hardt satt på for statsbudsjettet 
2024 som de var for budsjettåret 2023, men det er fortsatt stramt. Flere har spilt inn 
Vest-Agder-museets bygg både når det gjelder revidert nasjonalbudsjett 2023 og 
statsbudsjettet 2024. 
 

 
  
Bakgrunn for saken 
 
Søknaden fra Vest-Agdermuseet ble første gang behandlet i et ekstraordinært styremøte i 
Cultiva 5. juli 2021 (sak 42-21). Det ble søkt om kr 60 millioner til realisering av nytt 
museumsbygg på Odderøya, som inkluderte selve bygget, teknisk utstyr, formidlingsutstyr, 
utstillinger og utomhusarbeider. Begrunnelsen for søknaden var følgende: 
 
Bakgrunnen for at vi fremmer en søknad overfor Cultiva nå, er knyttet til et unikt mulighetsrom: Vest-
Agder-museet har gjennom flere år arbeidet for nytt museumsbygg, med tilhørende moderne utstillinger 
og formidlingstilbud. Innholdet i bygge skal særlig fokusere på byens maritime historie og rette seg mot 
barn og unge. Etter arkitektkonkurransen har det særlig vært arbeidet med innhold og finansiering. Det 
er lagt til grunn en tradisjonell finansieringsmodell med en tredeling mellom statlige, regionale og lokale 
bidrag.  
 
Framleggingen av stortingsmeldingen «Musea i samfunnet» markerte et viktig vendepunkt. I meldingen 
er kystkultur løftet frem som en særlig satsing – og innenfor kystkultur er seks prioriterte 
investeringsprosjekter trukket frem. Ett av disse er nytt museumsbygg for Vest-Agder-museet. En av de 
fem andre ble «kvittert ut» i revidert nasjonalbudsjett 2021, slik at Kristiansand nå konkurrerer med fire 
andre. En tilsvarende god posisjon har museet aldri hatt!  
 
Staten stiller krav om at regional og lokal finansiering må være på plass før statlige bidrag bevilges. 
(Vest-)Agder fylkeskommune avsatte allerede i 2019 tilsvarende 1/3 av kostnadene den gang.  
I denne stortingsperioden har Agder flere sentralt plasserte politikere: To fra Agder (Ap og KRF) sitter i 
Kulturkomiteen, hvor også FRP og SV har gitt positiv merknad om bygget, mens Emma Lind (V) fra Agder 
er statssekretær i Kulturdepartementet.   
 
Omtale i museumsmeldingen, regional finansiering på plass og sentralt plasserte agderpolitikere gir en 
unik mulighet for å kanskje kunne få inn statlig medfinansiering allerede fra statsbudsjettet 2022. Dette 
forutsetter at en har en tydeligere løsning også for den lokale andelen.  
 
Av et totalt budsjett på kr 355,5 millioner ved ferdigstilling i 2026, vil den lokale andelen være kr 118,5 
millioner:  

• Cultiva kr 60 millioner.   



• Andre private stiftelser, fond og bedrifter kr 15 millioner.   
• Resterende del av den lokale finansieringen vil være knyttet til Kristiansand kommune. 
Denne vil være fordelt på verdier i eksisterende bygningsmasse/tomt, allerede utbetalte 
tilskudd til forprosjekt/arkitektkonkurranse, egeninnsats og investeringstilskudd.  

 
Museet retter denne søknaden til Cultiva ut fra to forhold:  

1. Museet mener Cultiva er den eneste større aktøren på Sørlandet som har store nok 
økonomiske muskler, og mulighet til å snu seg rundt innenfor et kort nok tidsvindu til at det 
kan ha innvirkning på statsbudsjettet for 2022.  
2. Museet mener innholdet i det nye museumsbygget, og hva dette vil bety for byen, treffer 
Cultivas formål på mange punkt: Levekår, arbeidsplasser, nyskaping, utvikling og 
kompetansebygging.  

 
 
Diskusjon av saken 
 
Cultivas sin bevilgning er betinget av at prosjektet er fullfinansiert i henhold til søknaden fra 
Vest-Agder Museet. Status er at dette ikke er innfridd, verken når det gjelder statlig bidrag 
eller når det gjelder ikke-offentlige bidrag.  
 
Administrasjonen vurderer at det likevel er rimelig å gi museet mulighet til å få ut 2023, for 
å få fullfinansiering på plass. Det betyr helt konkret at museet prioriteres i statsbudsjett for 
2024, samt ha avtaler på inntil 15 millioner kroner fra ikke-offentlige bidrag. 
 
 
 
Forslag til vedtak: 
 

1) Punkt 2 ansees å ha tredd i kraft hvis ikke fullfinansiering foreligger innen 2023 

2) Administrasjonen bes holde styret oppdatert om status om prioritering for 
statsbudsjettet 2024, samt for status for andre ikke-offentlige gaver.  

3) Styre ber om å få saken til endelig behandling på styremøtet 4. desember 
2023. 

 

 
 
Kirsti Mathiesen Hjemdahl 
Daglig leder 
 
 
Trykte vedlegg:  Supplerende opplysninger, søknad om støtte til nytt museumsbygg på Odderøya, 06.08.21 
  Notat: Status privat finansiering nytt museumsbygg, 11.08.21 
Utrykte vedlegg: Saksframlegg til styret, sak 42/21 Nytt museumsbygg i Nodeviga 
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Vest-Agder-museet IKS John Olsen 
Odderøyveien 21, 4610 Kristiansand E-post: john.olsen@vestagdermuseet.no 
E-post: post@vestagdermuseet.no Tlf. +47 930 07 567 
Tlf. +47 488 54 800,  
Org.nr. 989 072 048 

Vest-Agder-museet 
Odderøyveien 21 
4610 Kristiansand 
 
 
 
 
 
Cultiva 
Vestre Strandgate 27 
4611 Kristiansand S 
 
 
 

Deres ref.: Vår ref.: Kristiansand, 24. april 2023 

Status fullfinansiering, nytt museumsbygg på Odderøya 
Vi vil innledningsvis takke for støtten Cultiva vedtok i sitt styremøte den 20. august 2021. Tilskuddet 
har betydd mye for oppmerksomheten og realismen i prosjektet. 

Interessen rundt bygget og prosjektet er stor, og det er stadig nye aktører som melder seg med 
ønske om faglig samarbeid knyttet til innholdet i det nye bygget. Museet har vært opptatt av 
forankringen av det nye museet og mener koblingen mellom museet som institusjon, et stort frivillig 
miljø og ulike lag og foreninger (f.eks. Bragdøya kystlag, dykkerklubben, Kragh-selskapet osv.) vil sikre 
dette. Den brede interessen for prosjektet, og de mange samarbeidsaktørene, vil også bidra til stor 
aktivitet i området når museet blir realisert. 

Museet ønsker med dette å komme med en oppdatert status på arbeidet med finansiering: 

Museet har mottatt tilskudd på kr 2,5 millioner fra Sparebankstiftelsen SR-bank. Museet har videre 
hatt møter med andre banker og stiftelser, og arbeider med søknader til disse. Museet har imidlertid 
prioritert arbeidet med den statlige finansieringen først. 

Når det gjelder statlig finansiering, er signalene at lokal og regional finansiering må være på plass før 
staten kommer med sitt bidrag. Med Cultivas vedtak i august 2021 og Kristiansand kommunes vedtak 
i desember samme år var dette kravet innfridd. Kommunens vedtak kom imidlertid etter at 
statsbudsjettet for 2022 var lagt frem. 

Museet har innen fristen 1. januar 2023 sendt fornyet søknad til Kulturdepartementet om 
investeringstilskudd til nytt museumsbygg. I tillegg har museet søkt om midler i revidert 
nasjonalbudsjett for å komme i gang med arbeidet, særlig knyttet til utomhusområdet/vannspeilet. 

I forbindelse med disse søknadene har museet hatt møter og samtaler med politisk ledelse i 
Kristiansand kommune og Agder fylkeskommune, som i neste runde også har tatt opp saken med 
politisk ledelse i Kulturdepartementet. Museet har også selv hatt dialog og møter med 
departementet. 
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Vest-Agder-museet IKS John Olsen 
Odderøyveien 21, 4610 Kristiansand E-post: john.olsen@vestagdermuseet.no 
E-post: post@vestagdermuseet.no Tlf. +47 930 07 567 
Tlf. +47 488 54 800,  
Org.nr. 989 072 048 

Museet har videre hatt dialog med politikere både i Kristiansand kommune, Agder fylkeskommune, 
«Agderbenken» og relevante komiteer på Stortinget om viktigheten av at finansieringen kommer på 
plass senest i statsbudsjettet for 2024. 

Museet får signaler på at det er et godt og viktig prosjekt, fulgt opp med grundig dokumentasjon – 
inkludert oppdatert kostnadskalkyle pr. desember 2022. Signaler knyttet til tilskudd: Bremsene er 
ikke like hardt satt på for statsbudsjettet 2024 som de var for budsjettåret 2023, men det er fortsatt 
stramt. Flere har spilt inn Vest-Agder-museets bygg både når det gjelder revidert nasjonalbudsjett 
2023 og statsbudsjettet 2024. 

 

Vi takker igjen for støtten til prosjektet, og håper dere tar kontakt om det er noen spørsmål - eller 
behov for supplerende opplysninger. 

 

 

Med beste hilsen 

 

        John Olsen     
          Direktør        
Vest-Agder-museet               
 
 
 
 
Kopi: 









Dato: 27. april 2023 
Saksnummer: 17/23 
Til: Styret 
Møtedato: 4. mai 2023 
Saksbehandler: Kirsti Mathiesen Hjemdahl 

 
 
Møter og henvendelser 
 
Etter vedtak om ny strategi, har vi kommet over i en ny fase mht. møter og henvendelser. 
Strategien «Rom for muligheter» har prioritert fire strategiske tiltak:  
 

- Programutlysninger arbeidsplasser 
- Levekårsløft 
- Utvikling av møteplasser i hele Kristiansand, Det digitale kulturhuset, Skippergaten 

24 B og Kunstsilo 
- Videre talentsatsing 

 
Strategien presiserer at vi «er åpen for uforutsette ideer og søknader». I styremøte 6. 
desember 2021 ble det bestemt at styret skal ta stilling til alle mottatte henvendelser som er 
innenfor formål, men utenfor de strategiske tiltakene, en gang i året (i desember).  
 
Mottatte henvendelser som kommer utenfor utlysningene, blir registrert og sortert i forhold 
til de fire strategiske tiltakene. Henvendelser innenfor formål, men utenfor 
utlysninger/strategiske tiltak vil ikke bli realitetsbehandlet før i desember 2023.  
 
Siden forrige styremøte i februar er det registrert 4 nye henvendeser:  
 
Søker Prosjekt Søknadsbeløp 
Treland PRO Padleglede for alle 258 000 
Røyseland Fiction Company Finansiere doktorgrad - 
Altruis Morina Musikkfinansiering - 
Greipstad IL Sosialt tilbygg, Greipstadhallen 1 500 000 

  
 
Telefonsamtaler og eposter hvor det kun er innledende spørsmål om det kan søkes eller om 
prosjektet faller inn under vårt formål logges ikke.  
 
Forslag til vedtak: 
 
Styret tar informasjonen til orientering.  
 
 
Kirsti Mathiesen Hjemdahl 
Daglig leder 
 
 

 

 




